
 
 

 

Utbildningsnämnden  PROTOKOLL 1 (9)  

Sammanträdesdatum  

2024-03-19 §§ 10 - 19 

 

 

ANSLAG/BEVIS 

Justeringen har tillkännagivits genom anslag på kommunens anslagstavla. 

Förvaringsplats för 
protokoll 

Kommunhuset, 
Centralvägen 18, 
Knivsta 

Sista datum för överklagan  2024-04-18 

Datum när anslaget sätts 
upp 

2024-03-28 Datum när anslaget tas ner 2024-04-19 

 

 

  

Sammanträde med utbildningsnämnden 

 
Tid: Tisdag den 19 mars 2024, kl. 08.30.   

Plats: Tilassalen, Knivsta kommunhus 

Beslutande: Pierre Janson (KNU), ordförande 

Oscar Hahne (KD), 1:e vice ordförande 

Bengt-Ivar Fransson (M), 2:e vice ordförande 

Marianne Vikström (KNU) 

Ronald Westman (SD) 

Arne Östman (S) 

Anna Koskela-Lundén (L), ersätter Johan Eskhult (C) §§ 10-19 

 

Ersättare: Lisbeth Rye-Danjelsen (KNU) 

Mikael Aspling (KNU)  

 

Övriga deltagare: Jonas Andrae Johansson, verksamhetschef grundskola/gymnasium 

Tapio Liimatainen, utbildningschef (digital närvaro) 

 

Mötessekreterare Isolde Limé, nämndsekreterare 

 

Justering, se sista 

sida för digital 

underskrift: 

Protokollet justeras med digital signatur den 26 mars 2024 av 

ordföranden och Bengt-Ivar Fransson (M), justerare.  



 
 

 

 Utbildningsnämnden  
 

PROTOKOLL 2 (9)  

Sammanträdesdatum  

2024-03-19  
 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

§ 10 
 

Justering 

Protokollet justeras med digital signatur den 26 mars 2024 av Pierre Janson (KNU), 
ordförande, och Bengt-Ivar Fransson (M), justerare. 

 

 

§ 11 

 

Godkännande av dagordning 

Dagordningen godkänns med följande ändringar: 

Anna Koskela-Lundén anmäler tre initiativärenden. Dessa läggs sist på dagordningen (se 
protokollsbilaga 1–3). 

 

 
  



 
 

 

 Utbildningsnämnden  
 

PROTOKOLL 3 (9)  

Sammanträdesdatum  

2024-03-19  
 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

§ 12 
 

Informationsärenden 

a) Skolvalet – återrapport 

 Ann Ohlsson Ax, administrativ chef, informerar.  

b) Tillsyner av fristående verksamheter under 2023 

 Ann Ohlsson Ax, administrativ chef, informerar.  

c) Förskola 

 Agata Viltelund, förskolechef, informerar.  

o Överlämningar från förskola till förskoleklass 

d) Aktuellt från förvaltningen 

 Invigning av paviljonger i Lagga 

o Jonas Andrae Johansson, verksamhetschef grundskola/gymnasium, 
informerar.  

 Flytt av Sjögrenska gymnasiet 

o Jonas Andrae Johansson, verksamhetschef grundskola/gymnasium, 
informerar.  

 Ungdomsråd 

o Jonas Andrae Johansson, verksamhetschef grundskola/gymnasium, 
informerar.  

 Power BI 

o Jonas Andrae Johansson, verksamhetschef grundskola/gymnasium, 
informerar.  

 Förskolekraft 

o Agata Viltelund, verksamhetschef förskola, informerar.  

  



 
 

 

 Utbildningsnämnden  
 

PROTOKOLL 4 (9)  

Sammanträdesdatum  

2024-03-19  
 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

§ 13   Dnr: UN-2024/13 
 

Beslutet justerades omedelbart, se separat protokoll. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  



 
 

 

 Utbildningsnämnden  
 

PROTOKOLL 5 (9)  

Sammanträdesdatum  

2024-03-19  
 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

§ 14   Dnr: UN-2024/35 

Ekonomisk uppföljning per februari för utbildningsnämnden 2024  

Utbildningsnämndens beslut 

1. Utbildningsnämnden tar emot den ekonomiska uppföljningen för utbildningsnämnden 
2024 per februari. 

2. Beslutet anmäls till kommunstyrelsen för kännedom. 

Sammanfattning av ärendet 

Utbildningsnämndens prognos per februari för 2024 är ett underskott på 1 234 tkr som är 
hänförbart till grundskolan. De kommunala grundskolorna hade ett underskott på 2,4 mkr i 
detaljbudgeten för 2024 som nu har minskat till stor del på grund av mer tilldelades 
statsbidrag än budget. Skolorna som redovisar underskott är Adolfsberg och Thunmanskolan 
där Adolfsberg har underskott inom AST-verksamheten och Thunmanskolan som hade drygt 
1 mkr i underskott i detaljbudget har halverat underskottet genom att minska antalet klasser i 
åk 9 och får lägre personalkostnader på grund av en föräldraledighet.  

Underlag för beslut: 

Tjänsteutlåtande 2024-02-19 
Ekonomisk uppföljning per februari 2024 

Maria Nordanberg, förvaltningsekonom, informerar.  

Beslutet ska skickas till 

Akten 
Kommunstyrelsen 
 
  



 
 

 

 Utbildningsnämnden  
 

PROTOKOLL 6 (9)  

Sammanträdesdatum  

2024-03-19  
 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

§ 15   Dnr: UN-2024/45 

Elevhälsa till de fristående skolorna i Knivsta kommun 

Utbildningsnämndens beslut 

1. Utbildningsnämnden övertar vårdgivaransvaret för elever i fristående skolor i Knivsta 
kommun. 

2. Elevhälsan ska utöka antalet tjänster i paritet med presenterade behovet i denna 
skrivelse. 

Sammanfattning av ärendet 

Med detta förslag till beslut kan vi erbjuda en likvärdig elevhälsa för alla elever i Knivsta 
oavsett huvudman. Det innebär att samtliga skolor får likvärdiga förutsättningar att arbeta 
efter de nya lagkraven om främjande och förebyggande arbete. Vid skolbyten och 
övergångar mellan fristående verksamheter och kommunala skolor, kommer vi ha bättre 
förutsättningar för att elever snabbt ges adekvat stöd. 

Underlag för beslut: 

Tjänsteutlåtande 2024-03-11 

Anna-Lena Persbacke, chef elevhälsan, informerar.  

Beslutet ska skickas till 

Akten 
 
  



 
 

 

 Utbildningsnämnden  
 

PROTOKOLL 7 (9)  

Sammanträdesdatum  

2024-03-19  
 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

§ 16   Dnr: UN-2024/47 

Förändrade timplaner grundskola  

Utbildningsnämndens beslut 

Utbildningsnämnden antar den föreslagna timplanen.  

Sammanfattning av ärendet 

Riksdagen har fattat beslut om ändringar i skollagen som innebär att elevens val tas bort i 
grundskolan från och med höstterminen 2024. Regeringen har beslutat om hur tiden från 
elevens val ska fördelas till övriga ämnen i timplanen. Den nya timplanen gäller alla elever i 
alla årskurser från höstterminen 2024, oberoende av hur elevernas undervisningstid har varit 
fördelad under tidigare årskurser. 

Förändringen innebär att de 177 timmarna (på årsbasis) i elevens val läggs ut enligt följande: 

 Bild får 10 timmar 

 Hem- och konsumentkunskap får 12 timmar 

 Musik får 10 timmar 

 Naturorienterande ämnen (NO) får 50 timmar 

 Samhällsorienterande ämnen (SO) får 95 timmar 

Elevernas totala garanterade undervisningstid om 6890 timmar är oförändrad jämfört med 
nuvarande timplan. 

Av bilagd timplan framgår dels hur förändringarna är utlagda och dels hur den skiljer sig åt 
jämfört med nuvarande timplan. Fördelningen inom respektive stadie har fördelats av 
rektorsgruppen i grundskolan samt behandlats med enighet i utbildningskontorets 
samverkansgrupp. Effekten av den nya timplanen är att eleverna inte längre har elevens val 
utan istället mer av andra ämnen.  

Underlag för beslut: 

Tjänsteutlåtande 2024-03-12 
Central timplan 

Jonas Andrae Johansson, verksamhetschef grundskola/gymnasium, informerar.  

Beslutet ska skickas till 

Akten 
 
  



 
 

 

 Utbildningsnämnden  
 

PROTOKOLL 8 (9)  

Sammanträdesdatum  

2024-03-19  
 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

§ 17 
 

Sekretessbelagt ärende, se separat protokoll. 

  



 
 

 

 Utbildningsnämnden  
 

PROTOKOLL 9 (9)  

Sammanträdesdatum  

2024-03-19  
 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

§ 18 

Anmälan av delegationsbeslut 

Följande delegationsbeslut är anmälda till nämnden:  

- Lista över delegationsbeslut 2024-01-30 – 2024-03-11 

- Skolskjutsbeslut 2024-01-01 – 2024-02-29 

- Skolvalsbeslut 2024-01-01 – 2024-02-29 

 

 

 

§ 19 

 

Övriga anmälningsärenden  

Tre initiativärenden från Anna Koskela-Lundén (L) anmäls till nämnden och överlämnas till 
förvaltningen för vidare utredning (se protokollsbilaga 1-3). 

1) ”Inför skärmfri förskola för barn under två års ålder i Knivsta kommun” 

2) ”Kartlägg behovet av resurser för att fånga upp och hjälpa elever med behov av extra 
stöd kopplat till LRS-garantin” 

3) ”Vidta åtgärder för att öka tryggheten samt lyfta låga resultat på framtidstro hos unga i 
vår kommun” 



2024-03-19 UN 

Initiativärende. Inför skärmfri förskola för barn under två års ålder i Knivsta 

kommun. 

BAKGRUND: 

Världshälsoorganisationen WHO har redan 2019 gått ut med riktlinjer som säger att bebisar 

inte bör ha någon skärmtid alls och att barn upp till 5 års ålder inte ska hänga framför 

mobilen, paddan eller titta på tv mer än en timme om dagen. För mycket skärmtid har 

negativa konsekvenser för barn. Skärmanvändningen bidrar till försämrad inlärning, sämre 

språkutveckling och koncentrationssvårigheter. 

Regeringen har även ändrat förskolans läroplan och tagit bort lagkravet på att förskolan ska 

använda digitala verktyg. Barnläkarföreningens nya råd lyder att barn under 2 år ska inte ha 

någon skärmtid över huvud taget. Barnläkarföreningens rekommendationer kommer efter 

kartläggningar av bland annat Statens medieråd, som visar att det blir allt vanligare att 

spädbarn exponeras för digitala medier. Och Internetstiftelsens undersökningar pekar på att 

både barn och vuxna ägnar mer tid åt digitalt innehåll än de egentligen uppger sig vilja. 

Föreningen hänvisar också till forskning som indikerar att små barn dels inte kan ta till sig 

eventuella fördelar med digitala skärmar, dels kan hindras i sin utveckling med inblandning 

av skärmar. Ett par studier pekar exempelvis på att tvååriga barn uppfattar och minns hälften 

av informationen på en skärm, jämfört med samspel med en vuxen person, det som kallas 

överföringströghet. Och ett par andra studier tyder på att hög användning av digitala medier 

kan försämra språkutvecklingen. (Läkartidningen 45/2023 Lakartidningen.se 2023-11-01) Mot bakgrund av 

resultat från senaste forskning samt WHO:s riktlinjer från 2019 yrkar liberalerna att ge 

utbildningskontoret i uppdrag: 

Att införa skärmfri förskola för barn under två års ålder i Knivsta kommun. 

Anna Koskela-Lundén 20240319 

Liberalerna Knivsta   



 

    2024-03-19 UN 

 

 

Initiativärende. Kartlägg behovet av resurser för att fånga upp och hjälpa elever med 

behov av extra stöd kopplat till LRS-garantin (Läsa skriva räkna).  

 

BAKGRUND:  

Vi Liberaler är särskilt glada över att “Läsa skriva räkna garantin” kom på plats. Skolverket 

har som krav att huvudmännen, kommunerna kartlägger utveckling inom läsning, skrivning 

och matematik hos alla elever från förskolan till åk 3. Kartläggningen ska leda till att elever i 

större utsträckning ska få hjälp och stöd för att uppnå en förbättrad läsutveckling. 

Att barn tidigt får hjälp genom extra insatser är avgörande för barnens fortsatta skolgång där 

läsförmågan spelar en nyckelroll. Det har även visat sig att barn som inte har lärt sig 

avkodning har lässvårigheter genom hela skolgången. Vi anser att det är viktigt med en röd 

tråd genom hela utbildningsresan från förskola med generösa tidiga målinriktade insatser som 

ger resultat hela vägen till gymnasiet.  

Kartläggning samt resurser är avgörande. Insatser behöver göras för att lägga lite mer fokus 

på att träna elevers avkodningsförmåga för att ingen ska halka efter. Detta kräver 

lärarresurser. Vi yrkar  

Att förvaltningen ber verksamheterna F-3 sammanställa en behovsanalys av resurser, lärare, 

specialpedagoger för att kunna stötta elever i behov av stöd kopplat till LSR-garantin. 

Att återrapportera behovet till utbildningsnämnden 

 

Anna Koskela-Lundén  

Liberalerna Knivsta 240319 

 

 



 

    2024-03-19 

 

Initiativärende. Vidta åtgärder för att öka tryggheten samt lyfta låga resultat på 

framtidstro hos unga i vår kommun.  

BAKGRUND: 

Under många år har Knivsta kommun genomfört undersökningar för att kartlägga våra 

ungdomar inom flera olika områden. Bland annat genomförs undersökningen “Liv och Hälsa 

ung sedan flera år tillbaka. Målgruppen för undersökningen är elever i åk 7,9 och 2.a året i 

gymnasiet. 2023 års resultat visat bland annat att andelen elever som svarar att det mår bra 

eller mycket bra har sjunkit från 80% 2005 till 68% 2023. Delar man upp resultatet mellan 

pojkar och flickor ser man att det är resultatet från flickorna som sticker ut, år efter år. 2005 

skattade 76% av flickorna sin hälsa som bra eller mycket bra. 2023 är siffrorna betydligt lägre 

med endast 59%. 2005 var resultatet för pojkar 84 % och 2023 78%. Vi kan även se att 

eleverna i Knivsta sticker från övriga länet ut när det gäller framtidstro. Endast 15% av 

flickorna och 25 % av pojkarna ser ljust eller mycket ljust på framtiden för sin personliga del. 

Knivsta kommun har lägst andel unga ser ljust på framtiden för sin personliga del.  

Det genomförs även en egen undersökning i kommunen som visar att andelen elever som 

känner sig trygga i skolan i åk 5 och 9 sjunker från 86 till 83% (åk 5) samt 83 % till 73,9%.  

2023 känner sig endast 60% av flickorna i åk 8 trygga i skolan. För flickor i åk 5 var siffran 

högre, 78%.  

Sammantaget har vi tagit del av fortsatt låga siffror gällande våra ungdomars känsla av 

trygghet i skolan. Detta i kombination med att ett få unga ser ljust på framtiden för kräver 

åtgärder. Det räcker inte med att vi år efter år tar del av statistik.  

Liberalerna yrkar att ge utbildningskontoret i uppdrag: 

Att på aggregerad nivå undersöka de bakomliggande orsakerna till flickornas och pojkarnas 

känsla av otrygghet. 

Att utifrån resultatet ovan återkomma med aktiviteter för ökad känsla av trygghet 

Att till aktiviteterna koppla en tidsplan samt ett datum för utvärdering samt återkoppling av 

resultat till nämnd 

 

Anna Koskela-Lundén 20240319 

Liberalerna Knivsta   

 




